
                          Protokół Nr XXXII/2010 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  31 marca  2010 roku 
             - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław Krakowiak o 
godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu radnych i gości 
poinformował, Ŝe 14  marca 2010 roku zostały przeprowadzone 
wybory uzupełniające w Gminie Darłowo. 
Wybory zarządzono w dwóch okręgach wyborczych: 

• w obwodzie nr 6 radnym został p. Idzi Alojzy Krawczyk, 
• w obwodzie nr 9 radnym został p. Piotr Skoczek. 

 
Następnie Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej p. Janusz 
Sobieraj przedstawił Obwieszczenie Komisarza Wyborczego w 
Koszalinie z dnia 15 marca 2010 roku o wynikach wyborów 
uzupełniających do Rady Gminy Darłowo przeprowadzonych w 
dniu 14 marca 2010 roku. (zał. Nr 1) oraz wręczył nowo 
wybranym radnym zaświadczenia o wyborze na radnego 
(załączniki  Nr 2 i Nr 3) . 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował zebranych, Ŝe przed przystąpieniem do wykonania 
mandatu radni są zobowiązani złoŜyć ślubowanie, co jest  zgodne 
z art. 23a ustawy o samorządzie gminnym.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
odczytał rotę ślubowania: 
„WIERNY KONSTYTUCJI I PRAWU RZECZPOSPOLITEJ 
POLSKIEJ, ŚLUBUJĘ UROCZYŚCIE OBOWIĄZKI RADNEGO 
SPRAWOWAĆ GODNIE, RZETELNIE I UCZCIWIE, MAJĄC NA 
WZGLĘDZIE DOBRO MOJEJ GMINY I JEJ MIESZKAŃCÓW.” 

• PAN IDZI ALOJZY KRAWCZYK – złoŜył ślubowanie słowami: 
„ŚLUBUJĘ, TAK MI DOPOMÓś BÓG” 
  

• PAN PIOTR SKOCZEK – złoŜył ślubowanie słowami: 
„ŚLUBUJĘ, TAK MI DOPOMÓś BÓG” 
 

Wójt p. Franciszek  Kupracz pogratulował nowo wybranym radnym, Ŝycząc 
rzeczowej współpracy na konto gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu rady 
wynoszącego 15 osób – stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 4. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pan Andrzej Lewandowski – Starosta Powiatu Sławieńskiego 
• Pani Krystyna Kisielewska – Skarbnik Gminy 
• Pan Jakub Podruczny  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Darłowie 
• Pan Radosław GłaŜewski – Kierownik Terenowego Zespołu 

Doradców Sławno z siedzibą w Darłowie 
• Pan Bogdan Herbeć – Radny Rady Powiatu Sławieńskiego. 
 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego 
protokołu. 
                                                                                                                                          
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 
                                               
Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W głosowaniu wzięło udział 
15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  
głosów  „wstrzymujących  się”. 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę Koralewską-Winiarek. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz oraz Przewodniczący Rady 
Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak złoŜyli gratulacje, wręczyli 
kwiaty i prezent dla SZANOWNYCH JUBILATÓW PAŃSTWA JANINY I 
JÓZEFA KARWACKICH Z OKAZJI 65-LECIA POśYCIA MAŁśEŃSKIEGO: 
Wójt odczytał piękne słowa listu gratulacyjnego: 
„Prawdziwą miłość poznaje się nie po jej sile lecz po czasie jej 
trwania” Robert Paulet. 
„Dostojnym Jubilatom Państwu Janinie i Józefowi Karwackim: 65- lat 
temu złączeni węzłem małŜeńskim wyruszyliście na nową drogę Ŝycia. 
Dziś gratuluję Wam, Ŝe dotrzymaliście przysięgi małŜeńskiej i Ŝyczę, 
aby ta „Ŝelazna racja miłości” dalej w Was trwała”. 
 
Na tym wyczerpano porządek obrad z poniŜszych punktów: 
1.1.Otwarcie sesji. 
1.2. Ślubowanie radnych. 
1.3.Stwierdzenie quorum. 
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Ad.1.4.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami  na  XXXII  Sesję Rady Gminy Darłowo( zał. Nr 7). 

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz zawnioskował o 
wprowadzenie do porządku obrad: 
• projektu uchwały w sprawie kierunków działania Wójta Gminy 

Darłowo . DRUK NR 28/2010 (zał. Nr 7a). 
• Wójt p. Franciszek Kupracz powiedział, Ŝe projekt oznaczony jako DRUK 

NR 28/2010 to sprawa historyczna. Poprosił, aby nie traktować tego 
politycznie. Rada Gminy Darłowo jest najwyŜszą władzą w gminie i ma 
prawo wypowiedzieć się w tej kwestii. Jako Wójt otrzymał szereg 
wystąpień sołectw, które będą rozpatrzone. JeŜeli rada przegłosuje albo 
nie przegłosuje wprowadzenia tego punktu do porządku obrad, to wszyscy 
muszą uszanować tą decyzję. 

• Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował obecnych, Ŝe zarówno do wójta , jak i do niego 
wpłynęły wnioski o nie wprowadzanie w/w projektu do porządku 
obrad. Wnioski złoŜyły następujące Sołectwa Gminy Darłowo: Stary 
Jarosław,Słowino,Dobiesław,Barzowice,Kopnica,Domasławice,Bobolin, 

• Cisowo, Rusko, Dąbki, Wicie, Wiekowice. 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie kierunków działania 
Wójta Gminy Darłowo. DRUK NR 28/2010.  
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 12 głosów „za” 
wprowadzeniem DRUK-u nr 28/2010 , 1 głos „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 
• Rada Gminy Darłowo wprowadziła do porządku obrad projekt 

uchwały o następującej treści :§1. „Rada Gminy Darłowo wyraŜa 
wolę podjęcia przez Wójta Gminy Darłowo czynności zmierzających 
do lokalizacji elektrowni atomowej na terenie Gminy Darłowo”. 

 
 
Następnie Wójt zaproponował wprowadzenie do porządku obrad  
• projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr 70/6, obr. ewid. Gleźnowo). 
DRUK NR 29/2010 (zał. Nr 7b). 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za” 
wprowadzeniem DRUK-u nr 29/2010 , 0 głosów „przeciw”, 2 głosy 
„wstrzymujące się”.   
 

• projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr 163/1 , obr. ewid. Stary 
Jarosław). DRUK NR 30/2010 (zał. Nr 7c). 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za” 
wprowadzeniem DRUK-u nr 30/2010 , 0 głosów „przeciw”, 2 głosy 
„wstrzymujące się”.  

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
zaproponował następujący porządek obrad: 
 
Porządek obrad: 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2. Ślubowanie radnych. 
1.3.Stwierdzenie quorum. 
1.4.Ustalenie  porządku obrad. 
1.5.Przyjęcie protokołu   z XXXI sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  26 lutego 2010  roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  
• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 

aktualnej sytuacji finansowej gminy. 
 
3.    Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                               
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXXI  sesji   Rady   
Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                                      
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2010 rok. 
DRUK NR  17/2010. 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie  dofinansowania przez  Gminę Darłowo  przebudowy 
drogi Powiatowej Nr 0511Z Rusko-Malechowo na odcinku Rusko-JeŜyce. DRUK NR 
18/2010. 
 
10.Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego w zakresie realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „System 
gospodarki odpadami i budowa zakładu termicznego przekształcania odpadów dla 
miast i gmin Pomorza Środkowego”. DRUK NR 19/2010. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. DRUK NR 20/2010. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum Nr 3 w Dąbkach. 
DRUK NR 21/2010. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem Bank 
śywności w Nowych Bielicach. DRUK NR 22/2010. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy  nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 47/14 w Bukowie Morskim). DRUK NR 
23/2010.   
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. lokalu uŜytkowego, dz. nr geodez.  357/3 w JeŜyczkach). 
DRUK NR 24/2010. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr  geodez. 99/16 w śukowie Morskim). DRUK 
NR 25/2010. 
 
17.Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności przesyłu. (dot. 
dz. nr 85 w Dobiesławiu). DRUK NR 26/2010.  
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia 
nieruchomości. DRUK NR 27/2010. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działania Wójta Gminy Darłowo. DRUK 
NR 28/2010. 
  
20. Podjęcie projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr 70/6, obr. ewid. Gleźnowo). DRUK NR 
29/2010. 
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. dz. nr 163/1 , obr. ewid. Stary Jarosław). DRUK NR 30/2010. 
 
22.Wolne wnioski i zapytania. 
 
23. Zakończenie sesji. 
 
W głosowaniu nad w/w porządkiem obrad  wzięło udział 15 radnych, 
głosując następująco: 15 głosów „za’, 0 głosów „przeciw’, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Ad.1.5. 
Przyjęcie protokołu   z XXXI sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  26 lutego 2010  roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XXXI   sesji V kadencji  
Rady Gminy Darłowo z dnia  26 lutego  2010 roku był do wglądu w  
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Biurze Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony jedną godzinę przed sesją 
w celu naniesienia ewentualnych poprawek. 
                                                                                                                                                                      
Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
                                                               
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 
• 14 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 1 głos „wstrzymujący  się” 
przyjęła protokół z XXXI sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  26 lutego   2010  
roku. 

 
 

Ad.2. 
Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z 
podaniem aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił sprawozdanie z działalności w 
okresie między sesjami tj. w okresie od 27 lutego 2010 roku do 31 marca 
2010 roku. (zał. Nr 8). 
Wójt poinformował, Ŝe w okresie sprawozdawczym przyjmował interesantów 
w sprawach: pracy, umorzenia podatku, kupna działek, mieszkaniowych. 
SprzedaŜ działek mieszkaniowych ruszyła z miejsca, trzeba teraz ponieść 
koszty, Ŝeby je uzbroić. Rozwiązanie problemów mieszkaniowych gmina 
planuje poprzez zakup w przyszłości budynku po dawnym POM-ie Wiekowo, 
w celu adaptacji na lokale socjalne. Dwukrotnie Wójt uczestniczył w spotkaniu 
Lokalnej Grupy Rybackiej w urzędzie gminy. Ze strony gminy grupa ta ma 
pełne poparcie swoich działań w celu pozyskiwania dodatkowych środków 
finansowych. Większość mieszkańców gminy i miasta cieszy  się z tego, Ŝe 
powstała filia Starostwa Powiatowego w Darłowie. W tym miejscu Wójt 
podziękował p. Andrzejowi Lewandowskiemu, Staroście Powiatu 
Sławieńskiego, bo inni się starali, ale bez rezultatu. W dniu 17 marca 2010 
roku odbyło się zebranie wyborcze sołtysa Sołectwa Sińczyca. Nowym 
sołtysem wybrano p. Dorotę Fornal, córkę długoletniego sołtysa i radnego śp. 
Mieczysława Jączka. W maju br odbędzie się poświęcenie tej świetlicy. 
Mówca uczestniczył równieŜ w zebraniu wiejskim w miejscowości Wicie. 
Ponadto Wójt poinformował, Ŝe udzielał wywiadu dla telewizji TVN-24 na 
temat ewentualnej lokalizacji elektrowni atomowej nad jeziorem Kopań.   
 
Wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo na dzień 30 marca 
2010 roku (zał. Nr 9): 

1) stan konta na rachunku podstawowym: 185 735,24 zł 
2) lokaty: 2 300 000,00 zł 
3) wydatki do poniesienia w najbliŜszych dniach: 1 424 324,00 zł 

w tym: 
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• środki dla szkół: 750 000,00 zł 
• dotacja dla GZUP: 165 000,00 zł 
• środki dla GOPS: 144 000,00 zł 
• rachunki: 86 324,00 zł 
• spłata kredytu z odsetkami: 279 000,00 zł.  

 
Ad.3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 

 
Wójt p. Franciszek Kupracz  przedstawił realizację uchwał rady gminy.(zał. Nr 
10).   
 
Ad.4. 
Interpelacje Radnych.   
                                       
Na sesji złoŜone zostały następujące interpelacje: 
 

• radny Piotr Skoczek w sprawie: 
• uzgodnień konkretnych granic działki, na której zaplanowane 

jest umieszczenie placu zabaw (zał. Nr 11). 
 
 

• radny Kazimierz Kołtun w sprawie: 
• utwardzenia placu (parkingu) przy kościele parafialnym w 

JeŜycach, 
• wykonania podejścia na cmentarz przy tym kościele (zał. Nr 12). 

 
 

• radny Mirosław Gałuszkiewicz w sprawie: 
• naprawy drogi powiatowej Słowino-Słowinko, 
• naprawy przepustu przez drogę Słowino-JeŜyce (zał. Nr 13). 

 
                                                                                        
Ad.5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXXI  
sesji   Rady   Gminy    Darłowo oraz w okresie między 
sesjami.                                    
 
Wójt p. Franciszek Kupracz udzielił odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
zgłoszone na XXXI sesji oraz w okresie między sesjami. (zał. Nr 14). 
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Odpowiedzi zostały udzielone następującym radnym: p. Janowi 
Mikołajczykowi, p. Władysławowi Krakowiakowi, p. Antoniemu 
Szynkowskiemu p. Janowi Fraszko. 
 
Odpowiedzi zostały udzielone następującym sołtysom: p. Wandzie Hańczaryk 
Sołtys Sołectwa Cisowo, p. Jadwidze Soleckiej – Sołtys Sołectwa Wiekowice, 
p. Ewie Dziemieszonek – Sołtys Sołectwa Rusko, p. Genowefie Domańskiej – 
Sołtys Sołectwa Bukowo Morskie, p. Mirosławowi Gałuszkiewiczowi – 
Sołtysowi Sołectwa Słowino. 
 
Ad.6. 
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    
Gminy  Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
informację o działaniach komisji rady gminy. (zał. Nr 15).                                                                                
                          
 
Ad.7.   
CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                
Na sesji zostały złoŜone następujące wnioski: 

• p. Adam Bendyk – Sołtys Sołectwa Barzowice w sprawie: 
• poprawienia trawnika koło proboszcza i p. Piotra Zielonki (zał. Nr 

16). 

• p. Mieczysław Wrona – Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław w 
sprawie: 

• rozwiązania problemu wylewania się wody na drogę powiatową 
w Nowym Jarosławiu przy posesji nr 2,3,5 i 6. 

• naprawy drogi powiatowej w Nowym Jarosławiu (zał. Nr 17). 
 

• p. Maria Michalska – Sołtys Sołectwa  Stary Jarosław w sprawie: 
• rozwiezienia i rozplantowania gruzu na drogi wiejskie (zał. Nr 18). 

 
• p. Małgorzata Janicka – Sołtys Sołectwa Kopnica w sprawie: 
• wyrównania drogi w miejscowości Kopnica, prowadzącej na łąki 

(zał. Nr 19). 
 

• p. Joanna Jasińska – Sołtys Sołectwa śukowo Morskie w 
sprawie: 

• naprawy tablicy ogłoszeń w śukowie Morskim, 
• systematycznego sprzątania terenu przy przystanku 

autobusowym i placu w tej miejscowości (zał. Nr 20). 
 

• p. Barbara Kurczewska – Sołtys Sołectwa Palczewice w sprawie: 
• naprawy drogi powiatowej Palczewice-Drozdowo, 
• wyrównania terenu koło świetlicy wiejskiej, 
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• wyrównania drogi : Wicie-Palczewice, 
• wycięcia drzew i suchych pni na drodze Palczewice-Wicie (zał. Nr 

21). 
 

• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Sołectwa Bobolin w sprawie: 
• zniwelowania dróg gruntowych (wyrównanie głębokich kolein) na 

terenie wsi (zał. Nr 22). 
 

• p.Wanda Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Cisowo w sprawie: 
• przeprowadzenia wodociągu na cmentarz i do kościoła, 
• zrobienia drogi do boiska, 
• doprowadzenia światła na boisko wioskowe, 
• wycofania  ze sprzedaŜy stawu, czyli działki nr 307 (na prośbę 

mieszkańców) ( zał. Nr 23). 
 

• p. Ewa Dziemieszonek – Sołtys Sołectwa Rusko w sprawie: 
• nadania nazw nowopowstałych ulic w miejscowości Rusko na 

działkach powstałych z podziału dz. nr 84 (zał. Nr 24). 
 

 
W dyskusji udział wzięli: 
 
*p. Jan Górski – przedstawiciel Stowarzyszenia Przyjaciół Uzdrowiska 
Dąbki: podkreślił, Ŝe źle się stało, iŜ najwaŜniejszy punkt dzisiejszej 
sesji dotyczący elektrowni atomowej został umieszczony w porządku 
obrad jako jeden z ostatnich. Tak waŜny punkt powinien być na sesji 
omawiany jako jeden z pierwszych. Dzisiejsze posiedzenie sesji, jest 
niewątpliwie historyczne, poniewaŜ moŜe być na trwałe związane ze 
zmianą naszego krajobrazu. Projekt uchwały w formie przedstawionej 
przez Wójta Gminy Darłowo, w którym w § 1, mówi się, Ŝe : „Rada Gminy 
Darłowo wyraŜa wolę podjęcia przez Wójta Gminy Darłowo czynności 
zmierzających do lokalizacji elektrowni atomowej na terenie Gminy Darłowo” 
nie jest do końca zgodny z zasadami demokracji lokalnej, poniewaŜ 
nie był w ogóle konsultowany ze społeczeństwem. Mieszkańcy mają 
prawo wypowiedzieć się w tak waŜnej kwestii w drodze referendum. 
„Po co Wójtowi takie umocowanie prawne? Mamy prawo Ŝądać 
referendum. Proszę zwrócić się do rządu, aby na ten cel znalazły się 
pieniądze z budŜetu państwa. Elektrownie wiatrowe juŜ wystarczająco 
skonfliktowały ludzi w  naszej małej, lokalnej społeczności”. Nikt nie 
uświadomił mieszkańcom konsekwencji ewentualnej lokalizacji     
elektrowni atomowej. „Kto pójdzie do mieszkańców Palczewic z aktem 
wywłaszczenia?”  W Gminie Darłowo powinna być najpierw 
przeprowadzona konkretna kampania dotycząca elektrowni atomowej 
z pełnymi objaśnieniami, dotyczącymi  zagroŜeń. Społeczność gminna 
powinna być uświadomiona. Nasi liderzy wsi powinni być głęboko 
przekonani, czego rzeczywiście chcą mieszkańcy.  
Pan Jan Górski uwaŜa, Ŝe moŜna zmienić projekt uchwały  w sposób 
następujący: „Rada Gminy wyraŜa wolę podjęcia przez Wójta Gminy  
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Darłowo czynności zmierzających do rozpoznania moŜliwości lokalizacji 
elektrowni atomowej na terenie Gminy Darłowo”.  Mieszkańcy mają prawo 
wypowiedzieć się w tej waŜnej kwestii w drodze referendum. 
  
*p.Wanda Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Cisowo, Prezes Stowarzyszenia 
Agroturystycznego „Zagroda”: wyraziła swój zdecydowany sprzeciw w 
stosunku do budowy elektrowni jądrowej nad jeziorem Kopań, 
uwaŜając iŜ będzie to koniec agroturystycznej i turystycznej 
przedsiębiorczości na naszym wybrzeŜu. Zwracając się do radnych, 
mówczyni podkreśliła, Ŝe zostali  wybrani przez mieszkańców i przed 
podjęciem dzisiejszej uchwały powinni skonsultować swoją decyzję ze 
swoimi wyborcami, bo przede wszystkim ich reprezentują. Przed tak 
waŜną decyzją naleŜało by wiedzieć co myślą, czują i chcą 
mieszkańcy, których są reprezentantami. Pani Sołtys poruszyła teŜ 
problem wiatraków. Jak powstawały to nikt do końca nie zdawał 
sobie sprawy, Ŝe tak naprawdę, to w duŜej części odstraszą 
potencjalnych turystów ze względu na hałas. Mówczyni powiedziała 
równieŜ o nieścisłościach w planie zagospodarowania przestrzennego. 
W 2001 roku działka miała być przeznaczona pod wiatraki, a w 2005 
roku ta sama działka miała być przeznaczona pod zabudowę. Gmina 
powinna się określić czy będą stawiane kolejne wiatraki w Cisowie.   
 
*p.Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: pani 
W.Hańczaryk na jednej sesji w 2001 roku była ogromną przeciwniczką 
budowy elektrowni wiatrowych, twierdząc Ŝe odstraszą turystów.   Po 
czym po miesiącu , na kolejnej sesji wyraŜała juŜ swoją aprobatę w 
stosunku do budowy wiatraków i dziękowała wójtowi, Ŝe one 
powstaną w rejonie Kopań i Cisowa.  Pani Sołtys sprzedała działkę 
firmie, która miała plany budowy wiatraków, stąd ta nagła zmiana 
zdania. Dodatkowo firma p. W.Hańczaryk była przedstawicielem 
inwestorów, budujących drogę dojazdową do mających powstać 
wiatraków. Obecnie jak Pani Sołtys sprzedała ludziom swoją prywatną 
działkę, to mogła ich uprzedzić, Ŝeby sprawdzili sobie dokładnie 
przeznaczenie jej w planie zagospodarowania przestrzennego gminy. 
  
*p.Wanda Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Kopań: powiedziała, Ŝe nie 
sprzedała działki pod wiatrak, ale pod trakcję elektryczną. Przed 10-
cioma laty mówczyni nie była tak uświadomiona, jak w chwili obecnej 
i dlatego się zgodziła. Natomiast teraz jest przeciwko siłowniom 
wiatrowym i jednocześnie przeciwko budowie elektrowni jądrowej. 
    
*p. Roman Fortuniak – mieszkaniec Dąbek: zgłosił fatalny stan drogi 
ulicy Wydmowej w Dąbkach, która obecnie nie nadaje się do uŜytku.  
Zostały połoŜone rury kanalizacyjne, przez co droga całkowicie się 
zapada. Pan R.Fortuniak poprosił o pilne rozwiązanie problemu, 
poniewaŜ matki z niepełnosprawnymi dziećmi na wózkach nie mają 
przejścia. Mówca wyraził zdziwienie propozycją lokalizacji na terenie 
gminy Darłowo elektrowni atomowej. Powiedział, Ŝe „nasi mieszkańcy  
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nie dostaną Ŝadnej pracy w elektrowni, chyba Ŝe przy czyszczeniu 
silosów”. Jak dzisiaj radni wyraŜą zgodę na lokalizację elektrowni 
atomowej, to po 10 latach mogą wyjść skutki tej decyzji, zwłaszcza 
dla turystyki. W Gminie Darłowo jest  Uzdrowisko Dąbki, bardzo duŜo 
pieniędzy zbieranych jest z opłaty uzdrowiskowej, a” wy teraz chcecie 
budowy tej elektrowni atomowej na naszej ziemi” ?. 
   
*p.Kazimierz Grzybak – Sołtys Sołectwa Wiekowo, Prezes Piłkarskiego 
Klubu Sportowego LZS „Wiekowianka” Wiekowo: „Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, Szanowni Sołtysi. W 
imieniu Zarządu PKS Wiekowianka Wiekowo pragnę poinformować, Ŝe 
po dwóch i pół latach tułaczki druŜyny naszego klubu wracają na 
swoje boisko w Wiekowicach. Po wizycie Komisji Licencyjnej 
dostaliśmy co prawda warunkowo, ale jednak, zgodę na grę do końca 
tego sezonu na boisku w Wiekowicach. 
Dzięki nieprawdopodobnemu uporowi i wytrwałości członków zarządu, 
Klubu, sponsorów i sympatyków, klub nasz moŜe zapewnić godne XXI 
wieku warunki do treningu i gry, a mieszkańcom Wiekowa, Wiekowic i 
okolicznych miejscowości, bezpieczne i kulturalne warunki do 
oglądania meczy piłkarskich. Gmina Darłowo zyskała obiekt, którego 
nie musi się wstydzić. Pragnę podziękować Wójtowi Gminy Darłowo za 
dotychczasową pomoc i jednocześnie prosić o środki finansowe na 
całkowite zakończenie prac. Szanownych radnych proszę o przyjazne 
spojrzenie na nasze starania i wsparcie swoimi decyzjami 
zakończenia prac na boisku w Wiekowicach. Nie pozostało nam nic 
innego jak wspólnie dokończyć to zadanie. Pragnę podziękować panu 
radnemu Janowi RóŜyckiemu, z którym wspólnie przekonywaliśmy 
Wójta, Ŝe warto inwestować w boisko w Wiekowicach i w nasz klub. 
Podziękowania naleŜą się pani sołtys Jadwidze Soleckiej i Radzie 
Sołeckiej Wiekowic za przeznaczenie w 2010 roku całego funduszu 
sołeckiego na dokończenie prac na boisku. Dziękuję wszystkim 
członkom klubu, sponsorom i sympatykom ,bez których pracy nie było 
by tego sukcesu. To dzięki ich społecznej pracy wykonaliśmy elewację 
i ocieplenie budynku szatni, wykończono wewnątrz wszystkie 
pomieszczenia szatni, wykonano ogrodzenie wewnętrznej płyty boiska, 
wykonano płytę boiska o wymiarach 125 x 77, piłko- chwyt od strony 
szatni, montaŜ bramek, naprawę wiat dla zawodników rezerwowych. 
Na dzień dzisiejszy wartość wykonanych prac zamyka się kwotą około 
60 tysięcy złotych. W najbliŜszym czasie przedstawimy szczegółowe 
rozliczenie tych prac, opis i zdjęcia na stronie: www.wiekowo-
wiekowice.eu. Dziękuję autorom zajadłej akcji na stronach 
internetowych forum Gminy Darłowo pod nazwą:  
„czy warto inwestować w twór pn. Wiekowianka Wiekowo, którą 
rozpętał internauta o pseudonimie „panisantor”. Akcji, w której 
posądzany byłem o wyrzucanie gminnych pieniędzy w błoto, oszustwa 
i malwersacje. śe tak nie było, niech świadczą liderzy. Wiekowianka z 
budŜetu gminy w 2009 roku otrzymała 32 tys. zł, Darłovia Darłowo 88 
tys. zł, Arkadia Malechowo 95 tys. zł. DruŜyny te występują w jednej V  
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lidze. Dodam, Ŝe Darłovia jest w tabeli za nami. Akcja pana 
Radosława była dla mnie motywacją do dalszego działania. To moŜe 
dzięki niej powstało to boisko. Serdecznie zapraszam wszystkich 
chętnych na inauguracyjny mecz w dniu 3 kwietnia br o godz. 16 z 
Orłem Wielkim. Uroczyste otwarcie planujemy po zakończeniu 
wszystkich prac”. (zał. Nr 25). 
 
*p.Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: powiedział, Ŝe z 
pełnym szacunkiem dla obecnych władz gminy, zarówno dla wójta, jak 
i radnych, ale tak waŜne decyzje dotyczące lokalizacji elektrowni 
atomowej powinny być podjęte juŜ przez radę kolejnej VI kadencji. 
Następnie Sołtys podziękował Wójtowi za przybycie na zebranie 
wiejskie w Wiciu i za ujęcie w budŜecie gminy budowy drogi Morskiej w 
tej miejscowości. Co prawda na zebraniu była mowa o przeznaczeniu 
na ten cel ok. 500 tys. zł, a de facto w projekcie uchwały o zmianach 
w budŜecie jest 400 tys. zł (300 tys. zł droga, 50 tys. zł przełoŜenie 
płyt i 50 tys. zł kanalizacja). Na jeziorze Kopań nie moŜna ustawić 
stołka dla rybaków, ze względu na obowiązującą NATURĘ 2000, a 
teraz okazuje się, Ŝe przy budowie elektrowni atomowej, program 
ochronny NATURA 2000 nie obowiązuje? Wójt wcześniej w mediach 
wypowiadał się „za” budową elektrowni atomowej, a rada gminy 
dopiero na dzisiejszej sesji ma upowaŜnić wójta do czynności 
zmierzających do lokalizacji elektrowni . Zwracając się do Starosty 
Sławieńskiego , Sołtys zapytał czy jest moŜliwość pomocy przy 
odkrzaczeniu drzew i krzewów przy drodze Barzowice-Wicie. Pięciu 
ludzi społecznie odkrzaczyło ok. 1 kilometra drogi, ale zostało jeszcze 
1,5 kilometra i stąd prośba o pomoc. Kolejnym problemem są 
trójkołowce i hulajnogi elektryczne, zagraŜające bezpieczeństwu. Inne 
gminy nadmorskie, jak Jarosławiec i Mielno poradziły sobie z urzędu z 
tym  procederem. Ponadto Wicie nie moŜe pozbyć się paskudnej budy 
handlowej, zajmującej trzy miejsca parkingowe. Sołtys poprosił o 
rozwiązanie powyŜszych spraw. 
 
*p.Andrzej Lewandowski – Starosta Powiatu Sławieńskiego: z racji 
pełnionej funkcji został zaproszony do udziału w pracach 
Wojewódzkiej Rady ds. Bezpieczeństwa Energetycznego. Województwo 
Zachodniopomorskie walczy o szansę lokalizacji elektrowni atomowej, 
mając na względzie większe dochody dla gminy, powiatu i 
województwa, poprzez większe odpisy PIT, CIT i VAT.  Zgłaszając 
propozycję lokalizacji nad jeziorem Kopań, Starosta miał ogromne 
dylematy, czy konsultować tą decyzję czy nie. Było bardzo niewiele 
czasu. Społeczeństwo mogło być niedoinformowane. W dniu  27 
sierpnia 2009 roku starosta zdecydował się wysłać pismo do 
wojewody, bez konsultacji społecznych. W dniu 16 marca 2010 roku 
Minister Gospodarki przedstawił listę rankingową lokalizacji  budowy 
elektrowni jądrowych w Polsce. Trzecie miejsce, zgodnie z oceną 
ekspertów, po śarnowcu i Klempiczu uzyskała lokalizacja nad 
jeziorem Kopań. śarnowiec na pierwszym miejscu ma szansę na  



                                                   - 13 - 
budowę elektrowni ok. 2020 roku. Około roku 2018-2019 będzie 
musiała być podjęta decyzja dotycząca lokalizacji drugiej elektrowni 
atomowej. Konsultacje na pewno będą przeprowadzone, nie tylko w 
gminie Darłowo, ale teŜ w mieście Darłowo, w gminie Postomino oraz 
w innych ościennych gminach. Przed konsultacjami musi być 
przeprowadzony proces edukacji. Odbywać się będą róŜne spotkania z 
naukowcami, z mieszkańcami, z przedstawicielami inwestorów. Ale 
najpierw wszyscy mieszkańcy muszą mieć dostateczną wiedzę o 
szansach, korzyściach, ale równieŜ i zagroŜeniach wynikających z 
budowy elektrowni jądrowej. Eletrownia generuje ok. 1 mld zysku. 
Oprócz podatku z CIT 20 mln zł EURO dla gminy, dodatkowo dochodzi 
podatek od nieruchomości w wysokości ok. 4 mln zł.  Mogą to być 
dodatkowe wpływy do budŜetu  województwa, powiatu i gminy, 
przeznaczane na  infrastrukturę: drogi, kanalizację, wodociągi oraz 
szkoły, organizacje pozarządowe , kina itd. Podejmując ewentualnie 
dzisiejszą uchwałę radni dają delegację wójtowi do prowadzenia 
rozmów, dyskusji do zapraszania naukowców, robienia analiz , 
ekspertyz, ocen i wypowiedzi mieszkańców. W razie wyboru lokalizacji 
na tym terenie elektrowni, do podjęcia zostanie dziesiątki decyzji, 
przede wszystkim dotyczących zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego. Starosta p. Andrzej Lewandowski podkreślił, Ŝe 
naleŜy do grona osób optymistycznie patrzących na rozwój tego 
regionu, chociaŜ rzeczywiste szanse na lokalizację elektrowni według 
mówcy są niewielkie. Starosta p. Andrzej Lewandowski poinformował, 
Ŝe wspólnie z gminą będzie prowadzona inwestycja budowy drogi 
Rusko-JeŜyce. W tym miejscu mówca podziękował Radnym i Wójtowi 
za przeznaczenie środków finansowych na wykonanie chodnika przy 
tej drodze powiatowej. Powiat Sławieński pozyskał zewnętrzne środki 
na remont trzech dróg.  Podziękowania za pozytywne głosowanie nad 
tegorocznym budŜetem powiatowym naleŜą się szczególnie radnym 
powiatowym z Gminy Darłowo: p. Tadeuszowi Bierniukiewiczowi oraz 
p. Bogdanowi Herbeciowi. Starosta zaprosił równieŜ wszystkich do 
korzystania z filii starostwa, która została otwarta w Darłowie. 
Obecnie moŜna tutaj załatwiać sprawy z zakresu budownictwa, 
rejestracji starego pojazdu oraz wyrobienia prawa jazdy.  
Następnie p. Andrzej Lewandowski złoŜył, w imieniu władz 
powiatowych, Ŝyczenia z okazji zbliŜających się świąt wielkanocnych.  
 
*p.Jan Fraszko – radny Gminy Darłowo: drogi powiatowe do Nowego 
Jarosławia i Sińczycy zostały bardzo zniszczone przez zimę. W chwili 
obecnej jest po prostu tragedia. MoŜna na tych drogach jechać z 
prędkością 30 km/h. Radny zapytał jakie są szanse na to, Ŝe drogi 
zostaną doprowadzone do normalnego stanu i  uŜytkowania? 
 
*p. Andrzej Lewandowski – Starosta Powiatu Sławieńskiego:   Zarząd 
Dróg Powiatowych ma ograniczone środki finansowe dotyczące 
remontów dróg. „Nas zima nie zjadła, tylko ograniczyła nasze 
moŜliwości”. „Podczas tegorocznej zimy, gotowość do uŜytkowania  
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dróg powiatowych była spełniona”. „Środki są takie, a nie inne”. „Na 
pewno jakieś zabezpieczenie  będzie”, ale Starosta nie obiecał, Ŝe 
powróci to do stanu pierwotnego. Wydatki na odśnieŜanie na pewno 
odbiją się na pracach związanych z odkrzaczaniem i drobnymi 
remontami. Zarząd Dróg, na czele z p. Surowcem będzie robił 
wszystko, aby drogi były w miarę przejezdne. 
 
*p.Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: poinformował, Ŝe na 
drodze do Wicia, a konkretnie na zakręcie do Drozdowa jest bardzo 
niebezpieczna dziura. Poprosił o interwencję. 
 
*p.Mieczysław Wrona – Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław: w ubiegłym 
roku ponad 100 mieszkańców sołectwa podpisało petycję w sprawie 
remontu drogi w Nowym Jarosławiu. Wniosek został złoŜony do 
zarządu dróg, ale pozostał bez odpowiedzi. Następnie Sołtys poprosił o 
interwencję w sprawie zalewania drogi powiatowej. 
 
*p.Piotr Skoczek – radny Gminy Darłowo: podziękował za 120 ton 
gruzu, który został wysypany na drogę powiatową i gminną w 
Dobiesławiu. W sprawie elektrowni atomowej, mówca powiedział, Ŝe 
Starosta naświetlił wszystkie zyski z ewentualnej budowy tej 
inwestycji nad jeziorem Kopań. „Ale zdrowie jest najwaŜniejsze”. 
Najpierw powinni być uświadomieni wszyscy mieszkańcy, a dopiero 
potem podejmowana przez radę uchwała. 
 
 
*p.Ewa Dziemieszonek – Sołtys Sołectwa Rusko: poprosiła o usunięcie 
korzenia, który pozostał po wycięciu drzewa w tej miejscowości. 
 
*p.Wanda Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Cisowo: powiedziała, Ŝe w 
Gminie Darłowo mamy wiatraki i mamy droŜszy prąd. Plan 
zagospodarowania przestrzennego zatwierdzało teŜ województwo i 
starostwo, które teŜ powinno włączyć się w chwili obecnej do tego, aby 
nie stanęły dodatkowe wiatraki w Cisowie. Obecnie w tej miejscowości 
są „nowe, duńskie wiatraki, które teŜ gwiŜdŜą i piszczą”. W związku z 
tym Sołtys ostrzegła wszystkich przed wiatrakami: nie pozwólmy 
wybudować więcej wiatraków na naszej ziemi. 
śycząc zdrowych świąt, p. W.Hańczaryk – jako Prezes Stowarzyszenia 
Agroturystycznego „Zagroda” zaprosiła wszystkich do Darłówka w 
dniu 2 maja br. na targi agroturystyczne. 
 
*p.Andrzej Lewandowski – Starosta Powiatu Sławieńskiego: podkreślił, 
Ŝe starostwo nie ma takiej władzy, Ŝeby coś narzucić wójtowi i gminie. 
Decyzje związane z przestrzenią, z planem zagospodarowania 
podejmowane są przez radę gminy. Starostwo powiatowe i 
województwo otrzymuje projekty planów zagospodarowania tylko do 
opinii. Ustalanie porządku przestrzennego naleŜy do zadań własnych 
gminy. Osobiście, jako Andrzej Lewandowski, uwaŜa Ŝe plany budowy  
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elektrowni jądrowej nad jeziorem Kopań, dały by więcej szans niŜ 
zagroŜeń. Natomiast jako Starosta Powiatu Sławieńskiego, musi 
poczekać na decyzje zainteresowanych rad gmin i rady powiatu. 
Polityka jest waŜną rzeczą, ale decyzja naleŜy do samorządów, a 
przede wszystkim ich mieszkańców. W sprawach dróg powiatowych, 
mówca poprosił radnych i sołtysów o napisanie wniosków i określenie 
hierarchii waŜności dróg, które miały by być przeznaczone do 
drobnych remontów po cięŜkim okresie zimowym. BudŜet na drogi jest 
ograniczony i wynosi ok. 3 mln zł, natomiast potrzeby moŜna obliczyć 
na ok. 10 mln zł. Na wszystkie wnioski zostaną udzielone odpowiedzi. 
„Darłowska gmina, to jak by moja własna gmina, przez 2 lata byłem 
tu gospodarzem”. Starosta powiedział, Ŝe dołoŜy wszelkiej 
staranności, aby pomóc mieszkańcom.               
 
*p.Edward Grabowski – Sołtys Sołectwa JeŜyce: powiedział, Ŝe jeŜeli 
radni podejmą w dniu dzisiejszym uchwałę upowaŜniającą wójta do 
podjęcia czynności zmierzających do lokalizacji elektrowni atomowej, 
to tą decyzją zablokują wszystkich inwestorów przez najbliŜsze 20 lat. 
Nikt nie będzie chciał inwestować swoich pieniędzy ani w Wiciu, ani w 
Kopań. Sołtys uwaŜa, Ŝe wszystko trzeba robić spokojnie. Najpierw 
powinna porozmawiać sobie na ten temat władza.  Potem powinny być 
organizowane spotkania mieszkańców z ekspertami, którzy 
ewentualnie przekonywali by do lokalizacji tej elektrowni nad 
jeziorem Kopań. 
 
*p. Zdzisław Szulc – mieszkaniec i inwestor w Wiciu: inwestując swoje 
cięŜko zarobione pieniądze w tej nadmorskiej miejscowości, ma tylko 
jedno Ŝyczenie: spędzić tu spokojnie starość. Przed 9 latami w 
okolicach Dortmundu  (Ham-Waltrop) miała powstać elektrownia 
jądrowa. Na tydzień przed oddaniem do uŜytku została wysadzona. 
Podjęto decyzję o nie budowaniu elektrowni na terenie Niemiec. 
Obecna tendencja rządu  i społeczeństwa jest  taka, Ŝe Niemcy 
stopniowo wycofują się z energetyki jądrowej. To samo dotyczy 
Francji. Zarówno Niemcy, jak i Francja mają technologie jądrowe, ale 
nie chcą budować elektrowni atomowych u siebie. Fakty mówią same 
za siebie. Pierwsze miejsce na liście rankingowej ministerstwa 
gospodarki zajął śarnowiec. Jest to obecnie teren rozkopany, pokryty 
Ŝelbetonem. Nie wiadomo czy tu na naszym pięknym krajobrazowo i 
przyrodniczo terenie nie zostaną tylko rozkopy…jak przyjdzie nowa 
władza. I nie będzie wpływu do budŜetu gminy, ani z elektrowni, ani z 
inwestycji turystycznych. Mówca wyraził swój zdecydowany sprzeciw 
dotyczący planów budowy elektrowni nad jeziorem Kopań. 
 
*p.Jan Górski – mieszkaniec Dąbek, przedstawiciel Stowarzyszenia 
Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki: wyraził zdanie, Ŝe uchwała moŜe być 
dzisiaj nie podejmowana. Nic się nie stanie jak przedłuŜy się to w 
czasie. Na dzisiaj zwolennicy budowy mówią o wpływach do budŜetu 
gminy w wysokości ok. 20 mln Euro. A co z mieszkańcami, z ich  
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turystycznymi inwestycjami, co dalej z uzdrowiskiem? Jakie 
faktycznie uprawnienia nabędzie wójt, po podjęciu uchwały przez radę 
gminy? JeŜeli wójt podpisze zgodę na lokalizację elektrowni jądrowej 
nad jeziorem Kopań, to zaraz zjedzie do gminy grupa lobberów i 
ekspertów, którzy będą wszelkimi dostępnymi środkami przekonywać 
mieszkańców do budowy elektrowni. W pierwszej kolejności powinno 
się uświadomić lokalną społeczność i przeprowadzić szerokie 
konsultacje. JeŜeli mieszkańcy poprą budowę elektrowni, to wtedy 
dopiero władze gminy i radni mogą podejmować stosowną uchwałę.      
Mówca zaprosił wszystkich na wystawę : „Dąbki, których nie ma”, 
ukazującą tą miejscowość sprzed 50 lat. 
 
*p.Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: ministerstwo 
gospodarki ogłosiło ranking propozycji lokalizacji elektrowni 
atomowej. Na pierwszym miejscu znalazł się śarnowiec, na drugim 
Klempicz, na trzecim Kopań. JeŜeli dzisiaj radni podejmą uchwałę  w 
sprawie wyraŜenia woli podjęcia przez wójta czynności zmierzających 
do lokalizacji elektrowni na terenie naszej gminy, to spowoduje to 
reakcję łańcuszkową. Sołtys uwaŜa, Ŝe to społeczeństwo powinno 
najpierw zadecydować ,w szeroko przeprowadzonych konsultacjach, a 
dopiero potem nowa rada gminy moŜe podejmować uchwałę, 
uwzględniającą wolę jej mieszkańców. A pieniądze, które niby gmina 
miała by otrzymywać w formie podatków od elektrowni jądrowej, 
powinny być pozyskane ze środków unijnych na poszczególne 
inwestycje juŜ obecnie i w latach następnych. Pan Mieczysław Gondek 
wyraził bardzo zdecydowany sprzeciw dot. lokalizacji elektrowni 
atomowej nad jeziorem Kopań. 
 
*p.Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: powiedział, Ŝe będzie 
bronił radnych  do końca i poprosił o okazywanie im szacunku, 
poniewaŜ zostali wybrani przez mieszkańców. Jak się obraŜa radnych, 
to tak jakby się obraŜało mieszkańców. „Wybory będą, będą radni, 
będzie wójt. Mogą zmienić się tylko osoby. Nasi mieszkańcy dokonują 
wyborów i trzeba to uszanować, bo mieszkańcy mają swój rozum”. 
Odnośnie wypowiedzi p. Jana Górskiego, Wójt powiedział, Ŝe „jest to 
demagogia wyborcza”. Mówca podkreślił, Ŝe chce,” aby tak waŜna 
sprawa dla naszej gminy, nie była załatwiana bez nas”. Sprawa 
ewentualnej lokalizacji elektrowni jądrowej nie moŜe być teŜ 
rozpatrywana bez udziału Starostwa Powiatowego, Miasta Darłowa, 
Gminy Postomino i innych ościennych gmin. Do sprawy powróciło 
Ministerstwo Gospodarki, typując w rankingu miejscowości, na 
trzecim miejscu lokalizację nad jeziorem Kopań. „Chcemy mieć wpływ 
na to wszystko”. Jeśli mam rozmawiać jako wójt, to oficjalnie”. 
„Podjęcie uchwały nie oznacza, Ŝe zgadzamy się na lokalizację”. To 
nie my będziemy o tym decydować, bo to jest rządowy program 
strategiczny. Ale dzisiaj nie moŜna zamknąć radnym ust, Ŝe nie mogą 
się wypowiedzieć na ten temat”. 
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W odpowiedzi p. Kazimierzowi Grzybakowi, Wójt podkreślił : „jesteście 
najlepszą druŜyną z Gminy Darłowo”. Przedstawiciele klubu 
piłkarskiego sami zadeklarowali się, Ŝe w czynie społecznym ogrodzą 
boisko w Wiekowicach. Potrzebny jest materiał i środki finansowe na 
jego zakup w wysokości 45 tys. zł. Na razie nie ma z czego 
wygospodarować. Wójt podziękował p. K.Grzybakowi za wytrwałość i 
za dotychczasową pracę i zaangaŜowanie. Swoim uporem i 
pracowitością sprawił, Ŝe ta druŜyna Wiekowo Wiekowianka istnieje i 
osiąga takie dobre wyniki. Mówca poŜyczył dalszych sukcesów i 
wytrwałości. 
Odnośnie nieestetycznych punktów handlowych w miejscowościach 
nadmorskich tj. Wicie i Dąbki, Wójt poinformował zebranych, Ŝe po 
świętach będą przeprowadzane kontrole przez Powiatowego  
Inspektora Nadzoru Budowlanego oraz straŜ gminną oraz wyciągane 
konsekwencje. W ubiegłym roku była dana szansa wszystkim 
handlowcom na uregulowania prawne, obecnie nie będzie juŜ 
pobłaŜania. Wójt zaapelował do wszystkich o zakasanie rękawów i 
uporządkowanie terenów swoich posesji, zgodnie z przyjętym i 
obowiązującym na ternie gminy regulaminem czystości. 
Zwracając się do Starosty Powiatu Sławieńskiego, Wójt powiedział, Ŝe 
zdaje sobie sprawę, iŜ 300 tys. zł to trochę za mało pieniędzy na 
budowę chodników przy drodze powiatowej Rusko-JeŜyce. Kosztorys 
inwestorski oszacowano na 400 tys. zł, ale mówca ma nadzieję, Ŝe w 
przetargach zostaną zaproponowane ceny dampingowe.  Z urzędu 
gminy sprawą będzie zajmował się p. Janusz Sobieraj, pracownik 
odpowiedzialny za drogi. 
 
*p.Fortuniak – mieszkaniec Dąbek: jeszcze raz poruszył temat drogi 
dojazdowej do morza (ulica Wydmowa w Dąbkach). Droga się sypie, 
wygląda jak „klepsydra”, naleŜałoby połoŜyć płyty jombo. Nawet niech 
się wczasowicze śmieją, ale wielu ludzi będzie miało dojście i dojazd. 
„Gmina tą drogę rozwaliła, to niech gmina ją naprawi”. 
 
*p.Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: sprawa jest w toku. 
Trudno w tej chwili określić termin. Woda, kanalizacja musi się 
uleŜeć. Wójt bardzo chciał by ułoŜyć w tym miejscu polbruk, ale 
wszystko zaleŜy od pieniędzy. Jak będzie więcej wiadomości, to na 
pewno p. Fortuniak dostanie bardziej konkretną odpowiedź. Potrzebny 
jest kosztorys od dyrektora GZUP-u. Obecnie w pierwszej kolejności 
trzeba zrobić Wicie. 
  
*p.Jan Małecki – radny Gminy Darłowo: w Niemczech i we Francji jest 
wiele elektrowni atomowych, które są wkomponowane w środowisko 
naturalne i są one usytuowane niejednokrotnie w duŜych skupiskach 
ludzkich , np. w ParyŜu. Radny to reprezentant całej gminy i musi 
przede wszystkim myśleć o tym, skąd wziąć pieniądze na realizację 
zadań własnych i zleconych. JeŜeli rozmawiamy o ewentualnej 
lokalizacji elektrowni jądrowej nad jeziorem Kopań, to nie moŜemy  
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zapominać o naszych dzieciach i wnukach i stworzeniu im większej , 
lepszej szansy rozwoju. Kilkadziesiąt miejscowości zgłosiło chęć, aby 
na ich terenie usytuowana była elektrownia, ale w rankingu trzech 
najbardziej odpowiednich znalazły się tylko: śarnowiec, Klempicz i 
Kopań. To teŜ musimy wziąć pod uwagę. „A my dalej Ŝyjemy w cieniu 
Czarnobyla”. 
   
*p.Jan Górski – mieszkaniec Dąbek, przedstawiciel Stowarzyszenia 
Przyjaciół Uzdrowiska: nie chce dalszej polemiki. Poprosił tylko radę 
gminy i wójta o zmianę w projekcie uchwały dwóch słów, w taki 
sposób, aby paragraf 1 miał brzmienie: „Rada Gminy Darłowo wyraŜa 
wolę podjęcia przez Wójta Gminy Darłowo czynności zmierzających do 
rozpoznania moŜliwości lokalizacji elektrowni atomowej na terenie 
Gminy Darłowo.” Taki ewentualnie zapis był szeroko konsultowany z 
liderami naszych gminnych środowisk wiejskich. 
 
*Na tym punkt zakończono. 
                                                                               
Ad.8.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy 
Darłowo na 2010 rok. DRUK NR  17/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 26). 
Uzasadnienie: 
„Wójt zaproponował wprowadzić następujące zmiany w budŜecie Gminy Darłowo na 2010 rok        
 I. Zwiększyć dochody  w kwocie:     293 967 zł 
 - subwencja oświatowa:  104 506 zł 
 - róŜne dochody – ZS Dąbki:  212 zł 
 - dotacja rozwojowa w ramach programu  
 „Kapitał Ludzki” :  189 249 zł 

Gdzie czwarta cyfra paragrafu „8” oznacza środki pochodzące z UE,  natomiast czwarta cyfra paragrafu „9” 
oznacza środki pochodzące  z budŜetu państwa. 

 
II. Zmniejszyć wydatki w kwocie :   384 293 zł 
 - przeznaczone środki na termomodernizację:  236 883 zł 
 / nie zakwalifikowany wniosek na współfinansowanie ze środków  

z UE/ 
 - zasiłki i pomoc w naturze:   21 028 zł 
 /uwolnione środki zostaną przeznaczone jako wkład własny do programu „ Kapitał Ludzki”/  
 - dotacje dla GZUP Darłowo:  126 382 zł 

w związku z otrzymywaniem dotacji z tytułu poboru opłaty uzdrowiskowej w kwocie 779 000 zł – 
wprowadzonej Zarządzeniem Wójta Darłowo do budŜetu na rok 2010  i przeznaczeniem środków na 
bieŜące utrzymanie uzdrowiska, naleŜy dokonać korekty wcześniej przyznanej dotacji dla GZUP. 
 

III. Środki pochodzące ze zwiększeń dochodów, zmniejszeń wydatków oraz nadwyŜki budŜetowej w kwocie 
1 411 000 zł co daje kwotę 2 089 260 zł proponuję przeznaczyć na: 
- dalszą zapłatę za opracowanie dokumentacji na gazyfikacje  
Gminy:    40 000 zł   
- dotację celową dla Starostwa Sławno na realizację zadania  
inwestycyjnego pn „ Przebudowa drogi powiatowej nr 511 Rusko – Malechowo na odcinku Rusko- JeŜyczki                                       
300 000 zł 
- remonty dróg:  50 000 zł 
- remont drogi w Cisowie: 10 000 zł 
- remont drogi w Barzowicach:  10 000 zł 
- odśnieŜanie:   40 000 zł  
- budowa ulicy Morskiej w Wiciu:  300 000 zł 
- budowa chodnika w Cisowie Dolnym:  28 404 zł 
- budowa – przebudowa drogi gminnej w Bukowie Morskim:  31 755 zł 
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-  projekt obwodnicy:   40 000 zł 
- wykonanie drogi do sali gimnastycznej w Starym Jarosławiu:  60 000 zł 
- przełoŜenie płyt Jumbo – Wicie:  50 000 zł 
- roboty budowlane przy plaŜy jeziornej w Dąbkach:  38 129 zł 
- wynagrodzenie dla obsługi budynków zasobów mienia gminnego: 16 456 zł 
-naprawa pieca gazowego w budynku przy ul. M C. Skłodowskiej :  11 000 zł 
- inwestycje na cmentarzu w Starym Jarosławiu:  20 000 zł 
- wynagrodzenia (m. innymi odprawy, jubileuszówki)  
pracowników UG:  220 000 zł 
- remonty remiz OSP:  50 000 zł 
- zakup samochodu poŜarniczego:   30 000 zł 
- zakup pomocy dydaktycznych dla ZS Dąbki:  212 zł 
- budowa Sali gimnastycznej w JeŜyczkach:   50 000 zł 
- wynagrodzenie dla pracowników świetlic socjoterapeutycznych:  17 399 zł 
- wydatki związane z realizacją programu „ Kapitał Ludzki” :  210 000 zł 
- wykonanie wodociągu w Kopań:   60 000 zł 
- kanalizacja i wodociąg – Bobolin:    50 000 zł 
- kanalizacja i wodociąg – Wicie:  50 000 zł 
- dalsza budowa składowiska odpadów w Krupach:  200 000 zł 
- przebudowa linii energetycznej w Rusku:  15 000 zł 
- remonty świetlic wiejskich:  50 000 zł 
- wykonanie osadnik, przyłącza wodno-kanalizacyjnego  
oraz ułoŜenie polbruku na boisku w Wiekowicach:  40 628 zł 
 
Deficyt budŜetowy ulega zwiększeniu o kwotę 1 411 000 zł ale pokryty jest on nadwyŜka budŜetową. 
 W załączniku o limitach wydatków inwestycyjnych zostaje wykreślone zdanie „Termomodernizacja 
budynków uŜyteczności publicznej w Dorzeczach Wieprzy i Grabowej”. 
 Ostatecznie budŜet zamyka się kwotami określonymi w § 6 omawianego projektu uchwały.” 
Pani Krystyna Kisielewska – Skarbnik Gminy omówiła drobne poprawki wynikające z nowego rozporządzenia 
i dotyczące numeracji paragrafów.  

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który  
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 12 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXXII 
/431/2010  w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 
2010 rok   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 27). 

 
Ad.9.  
Podjęcie uchwały w sprawie  dofinansowania przez  Gminę 
Darłowo  przebudowy drogi Powiatowej Nr 0511Z Rusko-
Malechowo na odcinku Rusko-JeŜyce. DRUK NR 18/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 28). 
Uzasadnienie: 
„W roku 2009 Starostwo Powiatowe w Sławnie rozpoczęło przebudowę drogi powiatowej Nr 0511Z Rusko -

Malechowo na odcinku Rusko – JeŜyce.  Zakres prac obejmuje: poszerzenie jezdni drogi do 5,50 m,wzmocnienie 

konstrukcji jezdni, ułoŜenie warstwy ścieralnej z SMA, budowę umocnionych zjazdów indywidualnych i 

publicznych, wykonanie modernizacji odwodnienia powierzchniowego, wykonanie zatok i przystanków 

autobusowych, wykonanie niezbędnego remontu istniejących przepustów  drogowych,  

W wyniku przeprowadzonego przetargu koszt wykonania w/w prac  wynosi  5 364 978,26 zł, z tego 3 000 000,00 

dofinansowane w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego – 

poddziałanie 2.1.2. Lokalna Infrastruktura. Wykonawcą jest Koszalińskie przedsiębiorstwo „STRABAG”, które to do 

końca czerwca br. ma zakończyć roboty. Projekt budowlany obejmuje równieŜ budowę chodników, które były 

wyłączone z zadania podczas składania wniosku. Chodniki zaprojektowano w   miejscowościach : Rusko na 

długości około 529 mb., Porzecze przy około 25 mb., Pęciszewko  około 240 mb ( w tym przebudowa istniejącego)., 

JeŜyce  około 952 mb. Powierzchnia projektowa chodników wynosi  3 373,8 m2.Koszt budowy chodników według 

kosztorysu inwestorskiego wynosi 319 842,81  plus podatek VAT 70 365,42 co razem koszt wynosi 390 208,23. 

W związku, Ŝe dokumentacja techniczna  wraz z pozwoleniem na budowę została  wydana na Starostwo Powiatowe, 

wskazane jest aby środki budŜetowe Gminy przekazano w formie dotacji dla Starostwa, które w drodze przetargu 

wyłoni wykonawcę chodnika. Po podjęciu uchwały podpisane zostanie porozumienie  w którym określone zostaną 

warunki przekazania dotacji. „ 

Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
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Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. MARIANOWI  SZCZEPANIAKOWI 
, który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA , który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/432/2010  w sprawie dofinansowania przez  Gminę 
Darłowo  przebudowy drogi Powiatowej Nr 0511Z Rusko-
Malechowo na odcinku Rusko-JeŜyce  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. ( zał. Nr 29). 
 
Ad.10. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego w zakresie realizacji 
przedsięwzięcia pod nazwą „System gospodarki odpadami i 
budowa zakładu termicznego przekształcania odpadów dla 
miast i gmin Pomorza Środkowego”. DRUK NR 19/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 30). 
Uzasadnienie: 
 „Przedstawiony projekt uchwały dotyczy porozumienia międzygminnego gmin z regionu Pomorza Środkowego, 
zawarcie którego umoŜliwi wspólną realizację przedsięwzięcia pn.„System gospodarki odpadami i budowa zakładu 
termicznego przekształcania odpadów dla miast i gmin Pomorza Środkowego”. Inwestycja ta ma stanowić 
kompleksowe i długookresowe rozwiązanie problemu gospodarki odpadami w regionie i przyczyni się do osiągnięcia 
wymaganego przez Unię Europejską poziomu odzysku odpadów biodegradowalnych. PowyŜsze przedsięwzięcie 
zostało wpisane na listę projektów indywidualnych  dla Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko – 
Priorytet II, realizatorem projektu i beneficjentem środków unijnych będzie miasto Koszalin. Szczegółowe kwestie 
dotyczące np. ilości, rodzaju i jakości odpadów,  które Gmina Darłowom będzie dostarczać do zakładu ustalone 
zostaną w odrębnym dwustronnym porozumieniu w terminie późniejszym.” 

 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. MARIANOWI SZCZEPANIAKOWI  
, który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/433/2010  w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego w zakresie realizacji 
przedsięwzięcia pod nazwą „System gospodarki odpadami i 
budowa zakładu termicznego przekształcania odpadów dla 
miast i gmin Pomorza Środkowego”  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. ( zał. Nr 31). 
 
Ad.11.  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków. DRUK NR 20/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 32). 
Uzasadnienie: 
„Gminny Zakład UŜyteczności Publicznej w Dąbkach przedłoŜył  wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Darłowo na okres od 1 maja 2010 r. 
do dnia 30 kwietnia 2011 r. w następujących wysokościach : 
 

- zaopatrzenie w wodę : 
• taryfa 1 – cena  za 1 m3 dla odbiorców za zuŜytą wodę w ilości do 40 m3  na miesiąc wynosi – 2,25 

zł netto, brutto – 2,41 zł 
• taryfa 2 - cena za  1 m3  dla odbiorców za zuŜytą wodę w ilości powyŜej 40 m3 na miesiąc wynosi – 

3,74 zł netto, brutto – 4,00 zł 
  
     -    odprowadzenie ścieków : 

• taryfa 1 – cena za odprowadzone ścieki za 1 m3  dla gospodarstw domowych i rolnych wynosi – 
3,84 zł netto, brutto – 4,11 zł 

• taryfa 2 – cena za odprowadzone ścieki za 1 m3 dla zakładów produkcyjnych i innych wynosi 
5,06 zł netto, brutto – 5,41 zł  

 
PowyŜsze taryfy opracowano zgodnie z przepisami ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków (Dz. U. z 2006 r. Nr 123, poz. 858) oraz  z przepisami wykonawczymi do 
tej ustawy.   Ceny i stawki opłat zawarte w taryfach określono na podstawie niezbędnych przychodów dla 
prowadzenia działalności w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia ścieków na terenie gminy 
Darłowo.” 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. MARIANOWI  SZCZEPANIAKOWI 
, który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                                                                   
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/434/2010  w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków   
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr  33). 
 
Ad.12.  
Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum Nr 
3 w Dąbkach. DRUK NR 21/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 34). 
Uzasadnienie: 
„Dyrektor Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach wystąpiła o nadanie Gimnazjum Nr 3 imienia „Ratowników Morskich” w 
związku ze złoŜeniem wspólnego wniosku przez Radę Pedagogiczną, Radę Rodziców i Samorząd Uczniowski. 
W skład Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach wchodzi: Szkoła Podstawowa im Ratowników  Morskich ( imię zostało 
nadane uchwałą Rady Gminy XLVI/426/98 z dnia 17 czerwca 1998 roku i Gimnazjum Nr 3 ( utworzone zostało z 
dniem 01 września 2001 roku) – istnieje przekonanie, Ŝe powstałe Gimnazjum Nr 3 winno mieć takie samo imię jak 
Szkoła Podstawowa. Zgodnie z uzasadnieniem wniosku kolejny etap edukacyjny /III-ci/ w tym samym budynku i w 
tym samym środowisku szkolnym winien być kontynuowany w Gimnazjum Nr 3 im, Ratowników Morskich, 
poniewaŜ szkoła posiada toŜsamość wyróŜniającą ją spośród innych szkół. Biorąc pod uwagę złoŜony wniosek 
wyraŜający wolę społeczności reprezentowanej przez rodziców, uczniów, pracowników Szkoły zasadnym jest 
podjęcie uchwały o nadanie imienia „Ratowników Morskich” Gimnazjum Nr 3 w Dąbkach.”    

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA , który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/435/2010  w sprawie nadania imienia Gimnazjum Nr 3 w 
Dąbkach   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 35). 

 
Ad.13.  
Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze 
Stowarzyszeniem Bank śywności w Nowych Bielicach. DRUK 
NR 22/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 36). 
Uzasadnienie: 
„ Gmina Darłowo juŜ od wielu lat współpracuje ze Stowarzyszeniem Banku śywności w Nowych Bielicach. 
Współpraca ta polega w szczególności na dostarczaniu Ŝywności dla najbardziej potrzebujących osób i rodzin z 
terenu naszej Gminy.  W ramach dostarczanej Ŝywności w 2009 roku otrzymaliśmy  pomoc rzeczową wg asortymentu 
tj. mleko, mąka, kasza jęczmienna, płatki kukurydziane, dania gotowe, makaron, musi, krupnik, kawa zboŜowa, 
herbatniki, ser Ŝółty, ser topiony, mleko w proszku, masło, cukier, dŜem w ilości 74,5 tony o łącznej wartości 14 
z terenu Gminy otrzymało 953 osoby – rodziny. Wg wytycznych otrzymanych z Banku śywności kaŜda osoba w 
rodzinie moŜe otrzymać do 60 kg produktów Ŝywnościowych. Pozyskiwana Ŝywność pozwala na zwiększenie 
zakresu pomocy jaką udziela Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej dla rodzin wymagających wsparcia, w 
szczególności rodzin wielodzietnych, niepełnych, rodzin z niskimi dochodami oraz osób starszych.” 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                                               
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/436/2010 w sprawie nawiązania współpracy ze 
Stowarzyszeniem Bank śywności w Nowych Bielicach   została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 37). 
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Ad.14.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy  nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 
47/14 w Bukowie Morskim). DRUK NR 23/2010.   
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 38). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem p. Pawła Petersa, postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady 
Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 47/13 o 
powierzchni 1,4080 ha połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Bukowo Morskie, stanowiącą własność Gminy Darłowo, w 
trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• tereny zabudowy usług sportu i rekreacji o maksymalnym w.i.z. 02 – oznaczony symbolem US-1”. 
 

Opinia Rady Sołeckiej w Bukowie Morskim na temat sprzedaŜy w/w 
nieruchomości jest NEGATYWNA (zał. Nr 38a). 
  
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. MARIANOWI SZCZEPANIAKOWI , 
który przedstawił negatywną  opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił negatywną  opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił negatywną  opinię dot. projektu uchwały. 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 1 głos „za”, 11 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała  w sprawie 
sprzedaŜy  nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo (dot. dz. nr geodez. 47/14 w Bukowie Morskim) NIE  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo.  
 
 
Ad.15.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. lokalu 
uŜytkowego, dz. nr geodez.  357/3 w JeŜyczkach). DRUK NR 
24/2010. 



                                                 - 26 - 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr  39). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury 
sprzedaŜy  lokalu uŜytkowego wraz z niewydzieloną częścią działki oznaczonej numerem geodezyjnym 357/3 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym JeŜyczki, gmina Darłowo  stanowiącej własność gminy Darłowo.  
W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest jako „teren zabudowy 
mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych, zabudowy związanej z produkcja rolną o maksymalnym w.i.z. 0,75 – 
oznaczony symbolem MU-1”. 
 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. MARIANOWI SZCZEPANIAKOWI , 
który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                       
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14  głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/437/2010  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. lokalu uŜytkowego, dz. nr 
geodez.  357/3 w JeŜyczkach  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. ( zał. Nr  40 ). 
 
Ad.16.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. 
dz. nr  geodez. 99/16 w śukowie Morskim). DRUK NR 
25/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 41). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Jolanty Mystkowskiej, postanowił przedłoŜyć pod obrady 
Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnymi 
99/16 o powierzchni 0,32 ha połoŜonej w obrębie ewidencyjnym śukowo Morskie, stanowiącą własność Gminy 
Darłowo, w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 
– Tereny produkcji rolnej– oznaczony symbolem RO-1.” 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  p. MARIANOWI SZCZEPANIAKOWI, 
który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1  głos „wstrzymujący  
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/438/2010 w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr  geodez. 
99/16 w śukowie Morskim   została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. ( zał. Nr 42). 
 
 
Ad.17. 
Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia 
słuŜebności przesyłu. (dot. dz. nr 85 w Dobiesławiu). DRUK 
NR 26/2010.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 43). 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Energa – Operator S.A Oddział w Koszalinie, Wójt postanowił przedłoŜyć pod obrady 
Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury ustanowienia słuŜebności przesyłu dla działki gruntu nr 85 
połoŜonej w miejscowości Dobiesław, stanowiącą własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• dz. nr 85 – drogi publiczne klasy drogi dojazdowej oznaczone symbolem KD.” 
 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. MARIANOWI SZCZEPANIAKOWI , 
który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/439/2010  w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności 
przesyłu. (dot. dz. nr 85 w Dobiesławiu)  została podjęta przez 
Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 44 ). 
 
Ad.18.  
Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy 
Darłowo do nabycia nieruchomości (dot. dz. nr 62 w Starym 
Jarosławiu). DRUK NR 27/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 45). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych działki nr 62 połoŜonej w obrębie  Stary Jarosław  z 
przeznaczeniem jako zieleń parkowa– zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego. Działkę tą Rada 
Sołectwa Stary Jarosław chce przeznaczyć na plac zabaw dla dzieci.  
W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego działka nr 62 połoŜona w obrębie  ewidencyjnym Stary 
Jarosław przeznaczona jest jako: 

• Teren zieleni parkowej – oznaczony symbolem ZP.” 

Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. MARIANOWI SZCZEPANIAKOWI , 
który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                                       
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/440/2010  w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo 
do nabycia nieruchomości (dot. dz. nr 62 w Starym 
Jarosławiu)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 46). 
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Ad.19.  
Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działania Wójta 
Gminy Darłowo. DRUK NR 28/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 47). 
                        „Uchwała Nr XXXII/…./2010 
                                 Rady Gminy Darłowo  
                                 z dnia 31 marca 2010 roku 

 
w sprawie kierunków działania Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2001 r., Nr 142, poz. 1591, z 2002 r., Nr 23, poz. 220, Nr 62, poz. 
558, Nr 113, poz. 984, Nr 153, poz. 1271, Nr 214, poz. 1806, z 2003 r., Nr 80, poz. 
717, Nr 162, poz. 1568, z 2004 r., Nr 102, poz. 1055, Nr 116, poz. 1203, z 2005 r. 
Nr 172, poz. 1441, Nr 175, poz. 1457, z 2006 r., Nr 17 poz.128, Nr 181, poz. 1337, 
z 2007 r. Nr 48, poz. 327, Nr 138, poz. 974, Nr 173 poz.1218, z 2008r., Nr 180, 
poz.1111, Nr 223 poz.1458, z 2009 r.Nr 52, poz.420, Nr 157, poz.1241), 
 Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 
 

§ 1. 
 

Rada Gminy Darłowo wyraŜa wolę podjęcia przez Wójta Gminy Darłowo czynności 
zmierzających do lokalizacji elektrowni atomowej na terenie Gminy Darłowo. 

 
§ 2. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
 

§ 3. 

Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia.” 

 
 
Uzasadnienie: 
„Teren Gminy Darłowo (okolice jeziora Kopań) został wskazany przez Ministerstwo 
Gospodarki jako potencjalne miejsce lokalizacji elektrowni atomowej (obok śarnowca 
w Województwie Pomorskim i Klempicza w Wielkopolsce). Inwestycja ta jest 
kluczowa dla polskiej energetyki i ma na celu zmniejszenie ilości zuŜywanego węgla 
jako surowca energetycznego. Przy wyborze lokalizacji zostały wzięte pod uwagę 
warunki demograficzne,  geologiczne i hydrologiczne. Przy lokalizacji tego typu 
inwestycji ma równieŜ  znaczenie stosunek władz lokalnych do energetyki jądrowej.” 
 
Dyskusja: 
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował zebranych, Ŝe treść projektu 
uchwały w paragrafie 1 napisała radczyni prawna p. Małgorzata Ejsmont. 
Formalnie i prawnie projekt uchwały  jest poprawny i  zgodny z 
obowiązującymi przepisami prawa. Sprawa ciągnęła się latami. JeŜeli 
uchwała  zostanie podjęta, to będzie wysłana w trybie nadzoru do wojewody  
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i w przypadku  niezgodności z prawem, zostanie uchylona rozstrzygnięciem 
nadzorczym. Ta uchwała określa wspólne działanie rady i wójta. Trzeba z 
czymś wystąpić  do społeczeństwa. Dlatego Wójt poprosił radę o 
przegłosowanie uchwały w wersji takiej jaką zaproponowała pani mecenas 
Małgorzata Ejsmont. 

 
*Przewodniczący p. Władysław Krakowiak poprosił obecnego na sali radcę 
prawnego p. Jakuba Podrucznego o wyjaśnienia prawne. 

 
*p. Jakub Podruczny : poprawek do projektów uchwał nie mogą zgłaszać 
osoby, które zabierają głos w punkcie: „Czas dla samorządu”. Inicjatywę 
uchwałodawczą posiada wójt, radny, komisje rady (§ 53 statutu Gminy 
Darłowo). Treść projektu uchwały została zaproponowana przez kancelarię 
prawną, a ewentualne zmiany nie mogą być juŜ sygnowane przez tą 
kancelarię. 

 
*Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
wnioski 12 Sołectw Gminy Darłowo dotyczące nie wprowadzania do porządku 
obrad XXXII sesji projektu uchwały w sprawie kierunków działania Wójta 
Gminy Darłowo. DRUK NR 28/2010. Jednocześnie przypomniał, Ŝe przy 
ustalaniu dzisiejszego porządku obrad, po zgłoszeniu w/w projektu przez 
wójta, rada gminy w głosowaniu, bezwzględną ilością głosów zadecydowała 
o wprowadzeniu tego punktu. Wnioski przeciwko zgłosiły następujące 
sołectwa: Stary Jarosław (zał. Nr 47a), Słowino (zał. Nr 47b), Dobiesław 
(zał. Nr 47c), Barzowice (zał. Nr 47d), Kopnica (zał. Nr 47e), 
Domasławice (zał. Nr 47f), Bobolin (zał. Nr 47g), Cisowo (zał. Nr 47h), 
Rusko (zał. Nr 47i), Dąbki (zał. Nr 47j), Wicie (zał. Nr 47k), Wiekowice 
(zał. Nr 47l). Wszyscy radni otrzymali kserokopie w/w wniosków. 
 
*p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: przeczytał w całości jeden 
wniosek Sołectwa Cisowo, jako przykład, poniewaŜ wnioski pozostałych 
sołectw są identyczne: 

• „Rada Sołecka i Sołtys Cisowa zwracają się z prośbą o nie 
wprowadzanie do porządku obrad na XXXII sesji V kadencji w 
dniu 31.03.2010 r. projektu uchwały BR/0530/28/2010, druk 
28/2010 w sprawie kierunków działania Wójta Gminy Darłowo. 
Projekt uchwały brzmi: Rada Gminy Darłowo wyraŜa wolę 
podjęcia przez Wójta Gminy Darłowo czynności zmierzających do 
lokalizacji elektrowni atomowej na terenie Gminy Darłowo. Rada 
Sołecka i Sołtys w Cisowie stoją na stanowisku,  Ŝe tak waŜny 
projekt powinien być wprowadzony wyłącznie po szeroko 
zakrojonej konsultacji społecznej i tylko w przypadku całkowitej 
akceptacji projektu. W dzisiejszym dniu Rada Gminy moŜe 
podjąć decyzję wbrew woli społecznej, o daleko idących 
konsekwencjach. Podjęcie uchwały będzie zagroŜeniem dla 
egzystencji wielu rodzin oraz dla obecnego turystycznego 
charakteru Gminy. Skutkiem podjętych decyzji moŜe być 
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• całkowita zmiana oblicza Gminy i jej mieszkańców. Proszę o 
głośne odczytanie wniosku na Sesji i przychylne jego 
rozpatrzenie. Z powaŜaniem. Sołtys Sołectwa Cisowo: Wanda 
Hańczaryk, Rada Sołecka Cisowo: Stanisław Harbutiak, BoŜena 
Cielocha, Stanisław Dubielczyk”. 
  

*p.Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: przyjęcie tej uchwały nie 
oznacza, Ŝe ta elektrownia powstanie nad jeziorem Kopań. Jest to sprawa 
wszystkich samorządowców naszego powiatu. śeby rozpocząć w ogóle 
dyskusję z mieszkańcami, to trzeba cokolwiek wiedzieć. Na dzień dzisiejszy 
wiadomo jest bardzo niewiele. Tylko tyle, Ŝe lokalizacja nad jeziorem Kopań 
znalazła się na trzecim miejscu , po śarnowcu i Klempiczu, w rankingu 
wykonanych przez Ministerstwo Gospodarki. Aby w sposób oficjalny Wójt 
mógł wystąpić o jakiekolwiek dane, potrzebna jest ta uchwała. W takim 
kontekście Wójt widzi tylko swoją rolę. Absolutnie, nie oznacza to 
jednoosobowej delegacji do czegokolwiek. Wszystko będzie konsultowane z 
mieszkańcami. Wójt zadeklarował się oficjalnie, Ŝe jak będą jakieś  sprawy, to 
będzie informował mieszkańców na bieŜąco. Stąd dzisiejsza sprawa na sesji. 
Ale jest to dopiero początek akcji informacyjnej. 
 
*p.Jan Górski – przedstawiciel Stowarzyszenia Przyjaciół  Uzdrowiska Dąbki : 
podkreślił po raz kolejny, Ŝe ewentualna zmiana projektu uchwały dotyczy 
tylko dwóch słów i była ona wypracowana przez szereg ludzi. Projekt miał by 
brzmienie: Rada Gminy Darłowo wyraŜa wolę podjęcia przez Wójta Gminy 
Darłowo czynności zmierzających do rozpoznania moŜliwości lokalizacji 
elektrowni atomowej na terenie Gminy Darłowo”. Tak zaproponowana wersja 
nie zmienia treści uchwały. „Wyhamujemy ogromne demony protestów”. Na 
dokumencie nie ma podpisu radcy prawnego, więc moŜe być podwaŜony przez 
organy nadzoru. 
 
*p.Jan Fraszko – radny Gminy Darłowo: zapytał czy na pewno jest to zgodne 
z prawem, bo na dokumencie nie ma podpisu radcy prawnego. 

 
*p. Jakub Podruczny – radca prawny: z mojej wiedzy jest to treść 
zaproponowana przez radcę prawnego. 
  
*p.Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: kaŜdy dokument, który jest 
dostarczany do rady jest zaakceptowany przez radcę prawnego. Treść tej w 
wersji przedstawionej radnym i omawianej na posiedzeniach komisji jest 
zaaprobowana przez radcę prawnego urzędu gminy. 

 
p.Jan Małecki – radny Gminy Darłowo: trzeba sobie zdać sprawę, Ŝe jest to 
dopiero propozycja lokalizacji, jedna z wielu. śadne ostateczne decyzje jeszcze 
długo nie zapadną. Pierwszej elektrowni atomowej moŜna spodziewać się w 
Polsce za 12 lat. Radny otrzymał wszystkie wnioski sołeckie, które wpłynęły 
do przewodniczącego rady i dokładnie się z nimi zapoznał. Na dzień  
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dzisiejszy wnioski podpisali sołtysi i rady sołeckie. Na pewno nie obędzie się 
bez szerokich konsultacji ze wszystkimi mieszkańcami gminy oraz gmin 
ościennych.  
 

•      Na tym dyskusję zakończono. 
 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. MARIANOWI SZCZEPANIAKOWI , 
który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu 
uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Uzdrowiskowej  p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy 
„wstrzymujące się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/441/2010  w sprawie kierunków działania Wójta Gminy 
Darłowo  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 48 ). 

 
Ad.20.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy  nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr 70/6 w 
obr.ewid. Gleźnowo). DRUK NR 29/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 49). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Doroty Filewicz, postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady 
Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnymi 70/6 o 
powierzchni 567 m2 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Gleźnowo, stanowiącą własność Gminy Darłowo, w trybie 
przetargu. 
 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 
–Tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej o maksymalnym w.i.z. 0,75– 
oznaczony symbolem MU-1.” 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/442/2010  w sprawie sprzedaŜy  nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr 70/6 w 
obr.ewid. Gleźnowo)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. 
Nr 50 ). 
 
Ad.21.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo  (dot. dz. nr 163 w obr. 
ewid. Stary Jarosław). DRUK NR 30/2010. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 51). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Łukasza Węglińskiego, postanowił przedłoŜyć pod obrady 
Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnymi 
163/1 o powierzchni 0,94 ha połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Stary Jarosław, stanowiącą własność Gminy 
Darłowo, w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 
–Tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej o maksymalnym w.i.z. 0,75– 
oznaczony symbolem MU-1, 

- Lasy- oznaczone symbolem ZL.” 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXXII/443/2010  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo  (dot. dz. nr 163 w obr. ewid. Stary 
Jarosław)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr  52 ). 
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Ad.22. 
Wolne wnioski i zapytania. 
 
Wniosków nie podjęto. 
 
W tym punkcie poruszono sprawy:            
 
*p. Jadwiga Solecka – Sołtys Sołectwa Wiekowice: powiedziała, Ŝe przychodzą z 
urzędu ogłoszenia w sprawie farm wiatrowych Wiekowice I, Wiekowice II, Wiekowice 
III. Ludzie kompletnie nic z tego nie rozumieją. Nie ma nawet wyszczególnienia na 
jakich działkach usytuowane zostaną elektrownie wiatrowe. Pani Sołtys poprosiła o 
przeniesienie tablicy ogłoszeń z przystanku na świetlicę wiejską, w związku z tym , 
Ŝe ogłoszenia są notorycznie zrywane.  
 
*odp.Wójt: obwieszczenia muszą być wywieszane na tablicach sołectw. Jest to taka 
forma konsultacji. Przy elektrowniach wiatrowych dokumentacja to cała ksiąŜka. 
JeŜeli ktoś z mieszkańców wyrazi zainteresowanie, to powinien być odesłany do 
kompetentnego pracownika urzędu gminy. W sprawie przeniesienia tablicy ogłoszeń 
Wójt poprosił Panią Sołtys o napisanie konkretnego wniosku ,wtedy sprawa zostanie 
załatwiona pozytywnie. 
 
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował, Ŝe Zarząd Województwa 
Zachodniopomorskiego podjął uchwałę o przyznaniu Gminie Darłowo ok. 1 mln zł na 
inwestycję „Modernizacja ujęcia wody w miejscowości Dobiesław”. Gmina Darłowo 
ze swoich środków musi zabezpieczyć ok. 700 tys. zł. Mówca złoŜył podziękowania 
zarządowi województwa za zakwalifikowanie gminnego projektu do 
współfinansowania w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 
2013. 
 
 
*Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak złoŜył wszystkim 
Ŝyczenia świąteczne. 
 
Na tym punkt zakończono. 
  

Ad.23.  
Zakończenie sesji. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady Gminy 
Darłowo p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XXXII sesji Rady 
Gminy Darłowo o godzinie 14ºº  dnia 31 marca  2010 roku. 
    
Sekretarz obrad: 
                                                                        Przewodniczący Rady Gminy     
                                                                     Darłowo Władysław Krakowiak 
Jan Fraszko 
 
 
Protokołowała: 
ElŜbieta Koralewska-Winiarek 
Kierownik Biura Rady  


